
 

xx. november 2008

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 
spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret vedr. diverse ventelister samt sundhedsforsikring
(Landstingsmedlem Jørgen-Ole Nyboe Nielsen, Demokraterne)

 
Begrundelse
Jeg ønsker oplyst, hvor lang ventetid, der i øjeblikket er på at få et dårligt knæ udskiftet med et 
kunstigt samt hvorledes denne ventetid forventes at udvikle sig i løbet af de næste 5 år.

Jeg ønsker oplyst, hvor lang ventetid, der i øjeblikket er på at få en dårlig hofte udskiftet med en 
kunstig samt hvorledes denne ventetid forventes at udvikle sig i løbet af de næste 5 år.

Jeg ønsker oplyst om der på SANA igennem længere tid kun har været behandlet akutte 
sygdomstilfælde, således at undersøgelser for og planlagte operationer af eksempelvis brok, 
åreknuder og lignende helt har været stillet i bero. 

Hvis dette er tilfældet vil jeg gerne have oplyst, hvornår man vil genoptage undersøgelser og 
planlagte operationer, ligesom jeg gerne vil have en vurdering af, hvornår den derved oparbejdede 
pukkel forventes nedbragt og hvad den forventede ventetid til almindelig planlagt eksempelvis 
behandling af brok og åreknuder vil være.

Hvis dette ikke er tilfældet vil jeg gerne have oplyst, hvad den forventede ventetid til undersøgelser 
og almindelige operationer for eksempelvis  brok og åreknuder er.

Sundhedsforsikringer
Med den stigende deltagelse i sundhedsforsikringer, der giver mulighed for at blive behandlet 
udenom det grønlandske sundhedsvæsen, skabes der et behov for efterfølgende behandlinger som 
ønskes underlagt det grønlandske sundhedsvæsen.

Hvordan ønsker Landsstyret at servicere den gruppe af borgere, der altså i første omgang støtter det 
grønlandske sundhedsvæsen ved at tegne en privat sundhedsforsikring og blive behandlet udenom 
det grønlandske sundhedsvæsen uden at belaste dette økonomisk?

Svaret på mine spørgsmål bedes være mig i hænde senest 10 arbejdsdage fra modtagelsen.


